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Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets möte  
den 12 september 2016 

 

Ledamöter  

Gunnar Sandell, ordförande PRO Tallkrogen-Gubbängen 

Christina Johansson, vice ordförande SPF Farsta 

Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta strand 

Greta Jönsson SPF Sköndal 

  

Ersättare  

Susanne Watthiersson PRO Hökarängen 

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Toni Eklund SPF Farsta 

Yvonne Algård SPF Sköndal 

  

Vakans PRO Farsta centrum 

  

Adjungerad  

Lisbeth Andersson PRO Farsta centrum 

  

Tjänstepersoner  

Per-Ove Mattsson avdelningschef beställare 

Hillevi Ärlsjö Gillgren §§ 1-2 kommunikationsansvarig 

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1  Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokollet från förra mötet, adjungering 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 

och vice ordföranden tisdag 13 september. 

 

Protokollet från rådets sammanträde den 15 augusti anmäldes och 

lades till handlingarna. 

 

Rådet beslutade adjungera Lisbeth Andersson från PRO Farsta 

centrum till dagens sammanträde. 

 

§ 2  Hur kan vi sprida information om webbsändning av 

nämndens sammanträden?  

Vid sitt sammanträde den 16 juni uppdrog stadsdelsnämnden åt 

förvaltningen att se över den externa informationen om 

webbsändningen av nämndens sammanträden, för att öka antalet 

tittare. Förvaltningens kommunikatör Hillevi Ärlsjö Gillgren ville 

därför höra med rådet om det finns idéer om fler sätt att 

marknadsföra sändningarna. Hittills har de marknadsförts i 

månadsannonsen i lokalpressen, på stadens hemsida och via 

twitter och andra sociala medier. 

 

Hillevi erbjöd sig att skriva en kort artikel som föreningarna kan 

använda i sina medlemsblad, och det tyckte rådet var en bra idé. 

Christina Johansson föreslog att foldern om pensionärsrådet kan 

kompletteras med information om sändningarna. Förvaltningen 

ordnar det när foldern nu ändå ska uppdateras med ett nytt foto. 

Rådets ledamöter och ersättare kan också berätta om 

sändningarna vid sina medlemsmöten. 

 

§ 3  Ärenden till nämndsammanträdet den 22 september 

Ärende nr 3: Anlägg ett utegym i parken Olympiaplan i 

Tallkrogen. Svar på medborgarförslag 

Rådet instämde i förvaltningens synpunkter och förslag till beslut. 

 

Ärende nr 4: Anlägg grillplatser med brandsäkra sopkärl vid 

Farstastrandsbadet. Svar på medborgarförslag 

Rådet instämde i förvaltningens synpunkter och förslag till beslut. 
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Ärende nr 10: Strategi för Stockholm som smart och uppkopplad 

stad. Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Rådet lämnade följande skriftliga kommentar: 

 

”Rådet instämmer i stadsdelsförvaltningens förslag, dock väl 

begränsat då det endast  berör sociala området. Stora möjligheter 

finns inom stadens hela verksamhet. I tjänsteutlåtandet nämns 

även en stor kostnadsökning för äldreomsorgen – pensionärsrådet 

tror inte att detta kan lösas med teknik, det måste lösas med större 

budget. Vi ser gärna att utvecklingen av den smarta och 

uppkopplade staden fortsätter. Vi vill dock samtidigt peka på 

risker för den personliga integriteten och tekniska svårigheter. Vi 

får aldrig glömma att allt staden gör ska vara för alla invånares 

bästa. 

 

Rådet ser särskilt fram emot åtgärder så att alla kan delta i och 

dra nytta av den digitala utvecklingen. Nya smarta tillämpningar 

för äldre måste utformas tillsammans med äldre. I det pågående 

arbetet med social hållbarhet har vi hittills inte kunnat se att vi 

äldre finns med!  

 

Rådet ser fram emot att den nya strategin även belyser våra 

förutsättningar. Fundera över  hur äldre, och andra, utan mobil 

och datorer kan komma åt information och kommunicera via 

internet. Rådet föreslår apparater som är tillgängliga i stadens 

förvaltningars receptioner, T-banehallar, i bibliotek m fl platser, 

med snabb och enkel inloggning. I stadens verksamhetslokaler, 

på torgen och i parker bör det gå enkelt att gratis komma åt 

internet. Den demokratiska hållbarheten kräver detta!” 

 

Ärende nr 17: Utvecklings- och näringslivsrådets protokoll den 

24 augusti 2016 

Rådet hade fått protokollet enbart för kännedom och hade inga 

synpunkter. 

 

§ 4  Ärenden till senare nämndsammanträde 

Nämnden har fått en remiss av en motion från Liberalerna om att 
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låta äldre välja form för nattillsyn. Remissen kommer att 

behandlas vid ett senare nämndsammanträde. Inför 

förvaltningens beredande av ärendet lämnade rådet följande 

synpunkter: 

 

Rådet är i grunden positivt till förslaget att låta äldre välja att få 

nattillsyn via kamera istället för hembesök. Det är dock viktigt att 

ta hänsyn till varje enskild individs behov, och även till att hon 

eller han kanske inte alltid har förmåga att själv ge uttryck för 

dessa behov. Man kanske också under en tid vill pröva kamera 

för att sedan gå tillbaka till personligt besök.  

 

§ 5  Information från förvaltningen 

Avdelningschef Per-Ove Mattsson redogjorde för förvaltningens 

uppföljning av nämndens verksamhetsplan och budget 2016 – 

tertialrapport 2. (Rapporten är ännu inte klar och rådet har därför 

inte kunnat ta del av den inför dagens sammanträde.) Per-Ove 

berättade att förvaltningen räknar med att budgeten ska vara i 

balans totalt sett, att det fortfarande är ett underskott inom 

äldreomsorgen men att det ändå utvecklas åt rätt håll.  

 

Gunnar Sandell föreslog att rådet får en sammanställning som 

visar det ekonomiska tillståndet inom äldreomsorgen i övriga 

stadsdelsnämnder, när kommunstyrelsen har sammanställt allas 

tertialrapporter. 

 

Förvaltningen lovade skicka ut den färdiga tertialrapporten till 

rådet tillsammans med utskicket av protokollet från detta 

sammanträde. 

 

§ 6  Genomgång av tidplan och balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade tidplanen över kommande 

sammanträden och balanslistan över frågor, besök och liknande – 

se bilaga.  

 

Ordföranden berättade att han bjudit in stadsdelsnämndens 

presidium – ordföranden Lars Bäck (V) och vice ordföranden 

Lars Jilmstad (M) – till rådets nästa sammanträde den 10 oktober 
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för att diskutera hur rådet kan öka sitt inflytande. Till samma 

möte har han även bjudit in idrottsborgarrådet Emilia Bjuggren 

för ett samtal om rådets mångåriga krav på en boulehall, vad som 

händer med Gubbängsfältet och även hur äldres situation kommer 

att belysas av stadens Hållbarhetskommission, där Emilia är 

ordförande. 

 

Rådet föreslog att sammanträdet den 7 november hålls på Edö 

vård- och omsorgsboende och avslutas med lunch i matsalen där. 

Avdelningschef Jonas Wilhelmsson föreslås medverka. 

 

Till sammanträdet den 5 december föreslog rådet att Eva Rapp, 

verksamhetsansvarig vid nämndens aktivitetshus Tuben i Farsta 

centrum, bjuds in för att berätta om alla aktiviteter som pågår där. 

 

Bror Palmäng berättade att han ställde frågan om seniorers 

möjlighet att äta i stadens skolbespisningar till grundskolechef 

Christer Oja vid Öppet forum vid nämndens sammanträde den 25 

augusti. Christer lovade återkomma med besked. Gunnar Sandell 

berättade att Handens skolor är öppna för ”utomstående” 

matgäster som kan köpa matkuponger på kommunhuset. Det 

arrangemanget uppskattas av alla parter. 

 

§ 7  Övriga frågor  

Yvonne Algård undrade hur man når förvaltningen – det är svårt 

att hitta kontaktuppgifter på stadens hemsida. Yvonne deltog i en 

av förvaltningens bussresor i somras och ville höra av sig för att 

tacka för ett förträffligt arrangemang, men hittade ingen 

mejladress. Sekreteraren höll med om att det kan vara svårt att 

hitta på hemsidan och förklarade var kontaktuppgifterna finns. 

 

Sekreteraren påminde om att det snart är dags för PRO- och SPF-

föreningarna att nominera till nästa års pensionärsråd. Ett brev 

om detta kommer att skickas till berörda ordföringar.  

 

§ 8  Mötet avslutas 

Ordföranden avslutade mötet. 


